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Informace z městského úřadu
Provoz městského úřadu pro veřejnost
 
Pondělí 7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
Středa  7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
 
Budova MěÚ je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době 
od 8.00 do 13.00 hodin. Protože však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují 
záležitosti i mimo budovu MěÚ, nebo zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí, 
doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, případně si návštěvu 
s pracovníkem dohodnout předem.
 
Kontakty na pracovníky MěÚ
 Lžičař Pavel - starosta 
telefon: 482 360 432     email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta 
telefon: 725 076 524, 482 360 433 email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku 
telefon: 482 360 431     email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – účetnictví 
telefon: 482 360 440     e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky 
telefon: 482 360 444     e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – vedoucí ekonomického oddělení 
telefon: 482 360 443     e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz
Hromníková Olga – ekonomické oddělení, pokladna 
telefon: 482 360 441     e-mail: olga.hromnikova@raspenava.cz
Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky 
telefon: 482 360 446     e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřad 
telefon: 482 360 450     e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřád 
telefon: 482 360 448     e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel 
telefon: 482 360 449     e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka – ekonomické oddělení 
telefon: 482 360 445                            e-mail: radka.capkova@raspenava.cz
Ladislava Mičunovičová - městská knihovna a informační centrum
telefon: 482 360 447                            e-mail: knihovna@raspenava.cz
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Vážení spoluobčané, 
ve středu 27. 2. 2019 proběhlo první veřejné zasedání 
zastupitelstva města v tomto roce. Na tomto zasedání 
zastupitelé města mimo jiné projednali a schválili 
poskytnutí odměny uvolněným zastupitelům města,  
a především pak udělení čestného občanství paní  
Haně Kličkové při příležitosti jejího významného 
životního jubilea, za zásluhy o město a za dlouhodobou 
a obětavou práci v zastupitelstvu města. Zastupitelé se 

také zabývali poskytnutím finanční dotace  sportovcům na pokrytí nákladů za 
provoz sportovišť a projednali zprávu o činnosti Jednotky sboru dobrovolných 
hasičů za rok 2018. Diskutovalo se nad smysluplností využívání Facebookového 
účtu města. Zastupitelé se v diskuzi shodli, že v současné době jsou pro komunikaci 
mezi městem, městským úřadem a občanem města dostačující oficiální kontakty 
(e-mail, telefon, podatelna úřadu) a proto bude účet města z Facebooku úplně 
odstraněn. 
 Jak jsem již uvedl v minulém čísle raspenavského zpravodaje, v rozpočtu na 
letošní rok máme připraveny finanční prostředky na přípravu části potřebné 
dokumentace pro vybudování vodovodních řadů v částech města, kde vodovod 
chybí (městská část Peklo, ul. Na Kopečku, ul. Fučíkova, ul. V Údolí apod.).  
V současné době se připravují žádosti na finanční dotace na zpracování potřebných 
dokumentací. O postupu v dané věci vás budu samozřejmě na stránkách zpravodaje 
informovat.  
 Dovoluji si vás také upozornit na to, že ve výdajích města na rok 2019 figuruje 
částka 2,7 mil. Kč na dotační program města k ochraně přírody a krajiny (napojení 
bytů a obytných domů na městskou splaškovou kanalizaci) a zdůrazňuji, že 
uvedený program bude do konce letošního roku ukončen a že všichni, kteří trvale 
bydlí v objektu s vybudovanou domovní kanalizační přípojkou, mají necelých 
deset měsíců na podání žádosti o poskytnutí dotace.
Vážení spoluobčané,
chtěl bych vás také pozvat na projednání návrhu nového územního plánu do 
České besedy, které se bude konat ve středu 13. března od 15.00 hodin.

Pavel Lžičař, starosta
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 Předvánoční shon jsme úspěšně přečkali. 
Besídky se nám moc a moc vyvedly, dárečky 
jsme milým rodičům předali. Nyní si s klidným 
svědomím užíváme klidnější začátek druhé 
poloviny školního roku. 
 I přesto se v naší školce stále něco děje. 
Na začátku roku začal převážně nejstarším 
dětem plavecký kurz v Novém Městě pod 
Smrkem, během něhož si kluci a holky osvojují 
základní dovednosti v plavání. Ty nejšikovnější 
děti zvládnou na konci kurzu plavat bez 
podpůrných pomůcek.
 Taktéž pro předškoláčky je určen program 
střediska ekologické výchovy Střevlík. Zapojili 
se do projektu „Odpad může být i poklad“, ve 
kterém se zábavnou a hravou formou dozvídají 
informace o recyklaci, třídění odpadu, 
kompostování apod.. To, co se naučí, pak 
budou spolu s pí učitelkami prezentovat 
rodičům.
 V současné době se potýkáme  
s poměrně silnou epidemií chřipky. Bacil řádí 
nejen mezi dětmi, ale troufne si i na paní 
učitelky. Věříme, že se již brzy uzdravíme  
a bude nás zase plná školka. 
Počasí nám přeje, a proto trávíme nejvíce času 
na kopečku na zahradě, kde pořádáme oblíbené 
závody v bobování a ježdíkování. Týmy jsou 
mnohdy smíšené. Vyřádí se jak děti, tak paní 
učitelky. 
 V následujících dnech a týdnech nás čeká 
bohatý program. Těšíme se na Krejčíka Honzu 
do frýdlantského kina. Koláčky a dalšími 
dobrotami si nacpeme bříška na karnevalu. 
A také vyrazíme na již tradiční lyžařský kurz. 
A možná přijde i kouzelník. ;)
 Jak jsme si vše užili vám napíšeme zase 
příště. 
 Hezký zbytek zimních dní přeje za 
mateřskou školu
Ivana Studená

  Městská knihovna a informační  
           centrum Raspenava
 V pátek 1. března navštívila naši knihovnu 
spisovatelka Petra Martišková. Dětem z první 
a druhé třídy představila své knížky Hejkalka, 
O nezbedné čertici a hlavně Hastrmanka 
Evelínka a zlatá rybka.
 Děti se dozvěděly, kde autorka sbírá 
inspiraci pro své knížky nebo jak vznikají 
jejich ilustrace. Také si společně povídali  
o tom, jak odpady kazí prostředí rybníku  
a jak s nimi správně nakládat.
 Hodiny čtení v obecních knihovnách 
probíhají díky projektu MAP Frýdlantsko II. 
Smyslem aktivity “podpora čtení” je podpořit 
motivaci dětí ke čtení a spolupráci škol  
a obecních knihoven. 
 V příštích měsících připravujeme  
v projektu MAP Frýdlantsko v knihovně další 
akce pro děti ze třetí, čtvrté a páté třídy,
při kterých se blíže seznámí s vybranými 
knížkami vhodnými ke čtení ve volném čase.
Více informací na https://www.mapfrydlantsko.
cz/spoluprace-s-knihovnami/.
Karolína Blažková
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 1. prosince uspořádali členové myslivecké 
skupiny Honebního společenstva Raspenava 
v České besedě tradiční Hubertskou zábavu, 
na níž k tanci a poslechu vyhrávala rodinná 
skupina Kerndlových z Mělníka. Součástí 
bylo i vystoupení Sportovního tanečního 
klubu Jiskra Raspenava. Ovšem, nejen zábavou 
živ je člověk, a proto byla v ceně vstupenky 
připravena i chutná večeře ze zvěřiny. 
Návštěvníci si mohli vybrat ze dvou jídel,  
a to svíčkové a guláše. Samozřejmostí byla  
i bohatá tombola. A co by to bylo za 
mysliveckou zábavu, kdyby v ní chyběla 
zvěřina. Proto tu bylo zastoupeno i mnoho 
bažantů, kachen, divokých prasat atd.
 Ale taková tancovačka se sama nepřipraví. 
Proto se myslivci sešli již v pátek navečer, aby 
vyzdobili sál. V sobotu dopoledne pak 
instalovali tombolu, zvláště tu zvěřinovou.  
A v neděli zase na ně čekal velký úklid.

Mgr. Jaroslav Černý, člen myslivecké skupiny

 Jedná se o statky, jejichž majitelé vlastnili 
potah- koňský nebo volský. To nebyla 
samozřejmost. Takových hospodářství byla 
menšina. Patřila bohatším sedlákům. Ti chudší 
obhospodařovali své pozemky jen ručním 
nářadím nebo pomocí krávy, kterou chovali 
pro mléko. Otázkou však je, kolik pak taková 
ztrhaná kravka nadojila.
 Vlastníci potažních statků museli kromě 
hospodaření na svém také robotovat se svými 
potahy na panském. Nejprve se pro majitele 
takových hospodářství používalo označení 
„sedláci s koňmi“. Později se vžilo pojmenování 
„dvojspřežní sedláci“. Těmi se mínili hospodáři, 

kteří měli dva koně nebo dva voly. Kromě 
těchto sedláků existovali ještě tzv. „jednodušší“, 
kteří vlastnili jen jedno tažné zvíře.  
V r. 1748 bylo v Raspenavě 19 dvojspřežných 
sedláků a 6 jednoduchých, v Luhu 23 a v Lužci 
5 dvojspřežných. Mezi potažnými statky  
v Raspenavě byla č. p. 1 (dnes již neexistuje),
7 (rovněž neexistuje), 12 (neexistuje), 16 (dnes 
Luční 724), 19 (Luční 721), 81 (neexistuje),
136 (Frýdlantská 566) a 140 (neexistuje),  
v Luhu č. p. 1 (Hejnická 302), 22 (Luhová 
217), 90 (neexistuje), 104 (Luhová 9),  
106 (Luhová 8), 108 (Luhová 5).  Později byly 
potažní statky rozděleny a vznikla tak 
hospodářství „půlsedláků“, „třetinových“  
a „čtvrtinových“ sedláků, která se obvykle 
řadila k ručním statkům, jejichž polnosti byly 
obdělávány jen ručním nářadím nebo pomocí 
krávy. Tato hospodářství byla vůči vrchnosti 
povinnována jen ruční robotou.      
 Statek č. p. 19 (dnes Luční 721)  
v Raspenavě patřil v polovině 17. st. sedláku 
Bedřichu Scholzovi. 15. července 1675 prodala 
jeho vdova statek za 156 kop grošů synovi 
Bedřicha Scholze. Jeho vdova pak 13. června 
1724 prodala hospodářství za 80 kop grošů 
svému synu Janu Jiřímu. 20. března  
1751 převzal statek za 125 kop grošů jeho syn 
Bohumír. Ten jej 27. srpna 1766 přenechal za 
230 kop grošů svému synu Janu Antonínovi. 
Ten prodal statek 2. dubna 1777 za stejný 
obnos svému synu Antonínu, který jej vlastnil 
ještě v r. 1815. Od jeho nástupce Bohumíra 
Scholze přešel na Františka Scholze, jehož syn 
František jej měl v majetku ještě v r. 1902.
 Usedlost č. p. 1 (dnes Hejnická 302)  
v Luhu, nazývaná statek sedláka Malchera, 
byla ještě v r. 1902 v držení rodiny Richterů 
z Wittky (von Wittbach), majitelů Přádelen 
česané příze v Luhu. Pověst označuje jako 
předka pozdějšího sedláka Malchera 
svobodného pána Kryštofa II. z Redernů, 
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 dostal svou vyvolenou za ženu a odstěhoval 
se s ní do domku na Dubovém vrchu v Pekle, 
kde 40 let žili v nejšťastnějším manželství, 
dokud žena nezemřela. Ignác nechtěl bez ženy 
žít a zvolil dobrovolný odchod ze světa. 
2. února 1792 prodal jeho otec část pozemků 
statku č. p. 1 za 233 zlatých a 20 krejcarů 
svému synu Antonínu. 24. června 1798 prodal 
další pozemek synu Josefu jako stavební, a to 
za 15 zlatých. Ke stavbě však nedošlo, protože 
Josef koupil 24. října 1799 od Antonína 
Altmanna za 80 zlatých č. p. 16 (dnes Nábřeží 
222). Stavební místo na rodné usedlosti 
odstoupil v r. 1819 bratrovi Františkovi, který 
mu za to přenechal jiný pozemek v zadní části 
hospodářství č. p. 1, které od svého otce  
28. října 1819 za obnos 1200 zlatých koupil 
a jemuž musel Antonín za odloučené pozemky 
ročně platit 3 zlaté a 30 krejcarů. Třetí bratr 
Bohumír, narozený 1781, povoláním tkadlec, 
získal v r. 1805 v Pekle malé polní zahradnictví 
č. p. 7 (dnes 412). 23. července  
1815 si smlouvou se svým otcem propachtoval 
na 20 let pustý luční pozemek na rodném 
statku k obdělávání. Prvních 10 let z něj nic 
neplatil, ale pak ročně odváděl majiteli statku, 
kterým byl od r. 1819 jeho bratr František, 
poplatek 1 zlatý a 30 krejcarů. Bohumír se  
22. listopadu 1804 oženil s 23letou Rozinou 
Matzigovou, dcerou Václava Matziga z č. p. 
34 (dnes Luhová 193). Po dobu jednoho roku 
bydleli novomanželé na statku č. p. 1, ale  
v r. 1805 získal Bohumír malé polní 
zahradnictví č. p. 7 (dnes 412) v Pekle. Zde 
kromě zahradničení tkalcoval a věnoval se 
obchodování s plátnem. Později mu v řemesle 
pomáhali jeho synové Antonín, Josef a Ignác. 
Když se začala v r. 1847 budovat silnice přes 
Hemmrich, vykonával na ní Bohumír dozor. 
Během stavby často pobýval u svého syna 
Antonína, který si v r. 1834 postavil dům  
č. p. 174 (dnes 295) v Luhu na pozemcích 

majitele frýdlantského panství. Ten se měl po 
svém odchodu z Čech do exilu v r. 1622 (když 
protestanti, jejichž byl přívržencem, prohráli 
válku s katolickým císařem z rodu Habsburků, 
kteří v Čechách vládli) tajně vrátit zpět do 
Čech a žít pod jménem Richter jako sedlák 
na statku č. p. 1 v Luhu. Dějiny samozřejmě 
nepřikládají této pověsti žádnou váhu, protože 
Kryštof II. z Redernů prokazatelně zemřel 
jako psanec v Polsku. Vedle této pověsti existuje 
ještě další, a to, že sedlák Malcher pochází  
z rodu Biberštejnů. Určitě se však nejedná  
o šlechtický rod Biberštejnů, předchůdců 
Redernů ve vlastnictví frýdlantského panství, 
nýbrž selský rod Biberštejnů, který byl dříve 
usedlý v Luhu a Raspenavě. V 1. třetině  
17. st. patřil zmiňovaný statek rodině 
Richterových. Nebyl svobodným (bez 
povinností vůči frýdlantské vrchnosti) statkem, 
nýbrž jeho majitelé byli nuceni vykonávat 
potažní robotu. 8. prosince 1637 byl statek 
rozšířen koupí sousední obecní pastviny. 
Koncem 17. st. byl jeho majitelem Melchior 
Richter. Jeho vdova přenechala statek  
20. března 1701 za 118 kop grošů svému synu 
Janu, který zemřel v r. 1747. Ale již 18. března 
1736 předal za 100 kop grošů hospodářství 
svému synu Janu Kryštofu. Ten 21. dubna 
1778 prodal usedlost za 150 kop grošů 
nejmladšímu synovi Josefovi. Ten byl dvakrát 
ženat. Podruhé se oženil ve věku 65 let  
26. září 1815 s 52letou vdovou Terezií 
Wildnerovou. Z prvního manželství Josefa 
Richtera pocházelo 24 chlapců a 1 dívka. 
Dospělosti se dožilo jen 5 synů, a to Antonín, 
Josef, Bohumír, František a Ignác. Posledně 
jmenovaný se prý zamiloval do velmi chudého, 
ale hodného děvčete. Ignácův otec tomu však 
nepřál a syna doma přivázal na řetěz. Zpráva 
o tom se brzy roznesla po vsi a dostala se až 
k uším faráře. Ten přiměl přísného otce, aby 
dal ke svatbě svolení.  Ignác tedy nakonec
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statku č. p. 1 svého děda. Zde Bohumír  
17. září 1848 zemřel. Hospodářství v Pekle 
převzal syn Ignác. Jeho bratr Antonín se 
narodil 8. prosince 1805 v Luhu. Od 10 let 
musel pomáhat otci při tkalcování. V 17 letech 
odešel pracovat k varnsdorfskému továrníku 
Josefu Hanischovi.
 V 28 letech se rozhodl otevřít si vlastní 
obchod. 1828 se oženil s Johanou, 24. srpna 
1803 narozenou dcerou domkáře a podkováře 
Antonína Richtera z Lipové ve Šluknovském 
výběžku. Za podpory svého bývalého 
zaměstnavatele Hanische zřídil v Luhu 
námezdní tkalcovnu, což bylo pro okolí 
reformátorským počinem. Dosud jedinou 
továrnou v okolí byla totiž jen Siegmundova 
textilka ve Frýdlantě. Po vzniku obchodního 
spojení s libereckým továrníkem Johanem 
Liebiegem založil Antonín Richter v Luhu 
přádelnu česané příze, protože jeho mechanická 
tkalcovna jí měla nedostatek. Johan Liebieg 
založení přádelny financoval, a tak podnik 
dostal v roce 1852, kdy přádelna zahájila 
provoz jméno, „Lužská přádelna česané příze 
Johan Liebieg a spol.“. Továrna byla postavena 
na pozemcích Richterova rodného statku  
č. p. 1. Antonín Richter provoz dále rozšiřoval 
a v říjnu 1862 otevřel v Raspenavě další 
přádelnu a od té doby vedl oba podniky sám, 
tedy bez Liebiega, a to do r. 1869, kdy do firmy 
přibral své syny Josefa Antonína a Gustava, 
kterým ji 1. ledna 1876 předal, a to pod názvem 
„Lužská přádelna česané příze Antonína 
Richtera synové“. 6. října 1877 v č. p.  
174 zakladatel podniku zemřel. 1898 prodal 
vnuk Františka Richtera, rovněž František, 
statek č. p. 1  velkoprůmyslníku Maxi Richterovi 
(majiteli přádelny v Luhu), pravnukovi Josefa 
Richtera.  
(Podle „Die Gemeinden Raspenau, Mildenau 
und Mildeneichen“ od Antonína Františka 
Ressela zpracoval kronikář Mgr. Jaroslav Černý)

 Ve dnech 14. až 16.prosince si Zálesáci 
uspořádali vánoční víkendovku v chalupě 
frýdlantské správy Lesů České republiky na 
Zátiší. V pátek se sešli v 16 hod. na nádraží, 
odkud pod vedením pí. Aničky Kvapilové, 
maminky našich členů Aničky a Milánka, 
vyrazili pěšky na Zátiší. Vedoucí Jarda jim 
tam vezl bagáž. Po cestě se stavil pro instruktora 
Ondru Šimka. Po příjezdu na Zátiší převzali 
od správce p. Hetvera chalupu. Pak se Ondra 
s Pavlem Riegrem, který přijel také s Jardou, 
pustili do topení. Potom již dorazila Anička 
s dětmi. Cestou se k nim přidala pí. Jana 
Fúsková, maminka dalšího člena kroužku 
Standy. Obě dámy poté odešly domů. Po 
ubytování se připravovala večeře, ke které 
byly chleby se sýrem nebo paštikou. Co kdo 
chtěl. O stravování se po celý víkend staraly 
naše členky Kim Vuová a Lenka Kopačková. 
Po večeři se hrály různé hry a byla i volná 
zábava.
 V sobotu po snídani, ke které byly opět 
namazané chleby, se děti pod vedením Ondry 
Šimka vypravily na vycházku k novému 
rybníku Lesů České republiky, kolem kterého 
šly již v pátek cestou z nádraží. K svačině 
dostaly každé jablko a Horalku. Po návratu  
v odpoledních hodinách se naobědvaly. 
Dostaly polévku a sekanou se smaženým 
vejcem a brambory. K tomu byl okurkový 
salát. Po jídle se zpívaly koledy a rozdávaly 
dárky. Také nás navštívil p. Milan Kvapil, 
tatínek Aničky a Milánka a bývalý Zálesák. 
Po večeři, ke které byly smaženky, se vyprávěly 
horory a konala stezka odvahy, kterou nám 
pomohli připravit bývalí členové kroužku 
Tomáš Štětina a Otto Kučera, takto studenti 
Střední lesnické školy v Trutnově a současný 
instruktor Karel Čapek, kteří se na nás přijeli 
podívat.
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 V neděli po snídani, ke které se podávala 
vánočka, si děti sbalily a pak již nastal úklid. 
Po předání chalupy p. Hetverovi naložily děti 
opět bagáž do Jardova auta a pod vedením 
Ondry odešly k Jardově domu, kde si zavazadla 
převzaly. 

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí Zálesáka

 Při procházce v zimě a předjaří můžeme 
narazit na zajímavou a užitečnou houbu. 
Jmenuje se Jidášovo ucho. Je důležitým 
léčebným prostředkem východní čínské 
medicíny a používá se hojně ke kulinářským 
účelům.
 Jidášovo ucho (boltcovitka bezová) bývá 
3 – 10 cm široká, má tvar kalíšku, ucha nebo 
mušle a má černohnědou až olivově zelenou 
barvu. Roste celoročně, nejvíce v předjaří  
a na jaře. Roste na dřevě černého bezu. 
Parazituje na mrtvých a narušených kmenech 
a větvích, které postupně rozkládá. Jedná se 
o houbu s léčebnými účinky, z které se 
připravovaly obklady na záněty očí a krku.
 Před dvěma sty  lety se z ní dokonce začaly 
na zkoušku vyrábět pleťové krémy se 
zklidňujícími a vyhlazujícími účinky. Pomáhá 
také při průjmech, nachlazení, při krvácejících 
hemoroidech, bolestech zubů, břicha a srdce. 
Posiluje psychiku, imunitní systém, účinkuje 
proti vysokému krevnímu tlaku a kornatění 
cév. Ředí krev a zabraňuje trombóze.

Použití: 
 Na vysoký krevní tlak a kornatění cév 
namočíme 3g sušeného Jidášova ucha do  
500 ml vody a necháme přes noc stát. Pak  
1 – 2 hodiny dusíme na mírném ohni. Na 
vylepšení konečné chuti můžeme přidat cukr 
nebo med. Pijeme 1 malý šálek odvaru denně 
před spaním.
Další způsob: 
 Pořádně suché houby rozdrtíme  
v hmoždíři nebo tříštivém mlýnku na kávu. 
Hotový prášek uložíme do hermeticky 
uzavíratelné nádoby. Obvyklá denní dávka 
práškových hub je 1 čajová lžička užívaná  
v čaji či v polévce.  
Jidášovo ucho na smetaně: 
100g Jidášova ucha, 50g másla, 1 menší cibule, 
1 lžička sladké papriky, 1 lžička grilovacího 
koření, 750 ml smetany, 1 lžička škrobu, sůl, 
pepř, chilli koření (dle chuti)
Ucho (máme-li sušené, namočíme na 2 h. do 
vody), nakrájíme na nudličky, osolíme, 
opepříme, podle chuti přidáme chilli  
a necháme 10 min. odležet. Mezitím zpěníme 
na másle nadrobno krájenou cibulku, zasypeme 
paprikou a grilovacím kořením, zamícháme 
a podlijeme troškou vody, přidáme houby  
a dusíme 15 min. Zalijeme smetanou a za 
stálého míchání přivedeme k varu. Zahustíme 
škrobem a chvíli povaříme.
Příloha – knedlík nebo těstoviny.

Vladimír Hudec alias Hříbek
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 Uplynul další rok v kalendáři a přibyl 
další rok v kronice Mateřídoušky. Jsme 
moc rádi, když můžeme říci, že uplynulý 
rok byl zase krásný, plný dětského smíchu 
a krásných chvil s vámi na našich 
programech.  Jsme potěšeni, že mezi nás 
zavítala spousta nových maminek s dětmi, 
že mnozí nelitují najet i několik desítek 
kilometrů, jen aby přišli na připravený 
program, a hlavně se setkali se svými 
kamarády, které si v Mateřídoušce našli. 
Moc nás těší, že se stále častěji mezi 
návštěvníky objevují tatínci, babičky  
i odvážní dědečkové.  Slovy umělce: „Aby 
mohlo být vítání, musí být loučení“ a tak 
i my se v průběhu roku s mnohými 
rozloučili. Maminky odešly do práce  
a děti nastoupily do školky. Máme velikou 
radost, že mnozí si nacházíte i přes pracovní 
shon čas na odpolední programy či 
mimořádné akce, jsou to vždy velice milá 
setkání.   
 Jedno loučení bylo pro nás letos  
o maličko jiné a přineslo nám krásnou 
zpětnou vazbu, o kterou se chceme podělit, 
neb nepatří jen nám. Tři roky jsme mezi 
sebou vídali chlapečka, který nemohl 
nastoupit do školky, neboť mu život do 
uzlíku přibalil autismus. Mohli jsme s ním 
3 roky sdílet jeho první kontakty  
s kolektivem, zapojování se do dětské hry, 
pomáhat mu zvládat jeho postupné krůčky 
důvěry v nás „tety“ i v kamarády.  Těší nás 
slyšet od odborníků ze Střediska rané péče 
a  libereckých poraden, jak velký má 
Mateřídouška smysl, jak důležité bylo  

v životě 6 letého chlapce jeho chození do 
Mateřídoušky. Moc děkujeme, že nám 
maminka tuto zpětnou vazbu předala  
a tím nám dala další velkou chuť do práce. 
 Není snadné v této době udržet fungující 
neziskovou organizaci v tak malém městě.  
Jsme moc rádi, že nás podporuje město 
Hejnice i okolní obce a spousty sponzorů, 
kteří právě tak jako my mají velký podíl 
na nabízených službách rodinám tady  
v Hejnicích. Píši tyto řádky právě proto, 
abych všem, kteří nás podporují, moc 
poděkovala a řekla vám, jak moc pomáháte, 
jak každá finanční i osobní podpora je 
důležitá.
 Jaký byl rok 2018? Již na začátku roku 
se ukázalo, že rok 2018 bude velice náročný 
na udržení fungujícího pracovního týmu 
a tím na udržení nabídky programu.  
Dlouhodobá podpora Úřadu práce, 
zajištění pracovníků na veřejně prospěšné 
práce, klesla na polovinu a i tato omezená 
podpora se ukazuje dlouhodobě nejistá. 
Díky zkušenosti pracovníků se povedlo 
program udržet ve stejné nabídce, ale  
s ohledem na počet pracovníků nemůžeme 
u většiny programů zajišťovat paralelní 
hlídání dětí, což uškodilo především 
programům přednášek a tvůrčích dílen. 
Bohužel místa zřízená úřadem práce  
a z grantů jsou krátkodobá, vždy jen na 
dobu projektu a tak se vše odráží i v časté 
změně pracovního týmu. Proto velice 
děkujeme všem dobrovolníkům  
a pomocníkům, kteří nás podporují  
a pomáhají.
 I letos se chystáme připravovat oblíbené 
veřejné akce a především pro děti 
Pohádkový les.  Pro ty, co nevědí, je to 
tradiční akce ke Dni dětí, která se  

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

     Mateřídouška 



- 12 -

v Hejnicích pořádá již 26 let. Na děti čeká cca 
1,5 km dlouhá trasa plná stanovišť  
s pohádkovými postavami, úkoly a odměnami 
pro děti. Na akci začínáme pracovat již nyní 
a budeme rádi za každého pomocníka, který 
pomůže s přípravou či samotnou realizací. 
Na Pohádkovém lese každoročně pomáhá 
více jak 30 dobrovolníků. Pokud máte chuť, 
budeme velice rádi, když se nám ozvete na 
náš tel. 730 821 875.
 Pohádkový les v Hejnicích se letos uskuteční 
v sobotu 25. 5. 2019 a srdečně vás zveme. Více 
informací najdete na letáčkách.
Další mimořádnou akcí, na kterou bychom 
vás rádi pozvali je „Den otevřených dveří“, 
který se bude konat při příležitosti oslavy  
16. výročí založení organizace dne  
2. 4. 2019. Všichni jste srdečně zváni  
k prohlídce prostor i prohlídce kronik, kde 
se jistě mnozí z vás najdou.

 V naší nabídce zůstávají všechny oblíbené 
programy pro děti v podobě školiček  
i programy pro rodiče, jako jsou přednášky, 
svépomocné skupiny, tvoření a poradny se 
sociálními pracovníky, fyzioterapeutem, 
psychologem a podobně. Nově od roku  
2018 nabízíme i několikrát do roka vzdělávací 
programy pro pěstouny. Na program je možné 
se přihlašovat osobně v organizaci nebo na 
našem telefonu či emailu.  
Těšíme se na setkání s vámi při našich 
programech.

Za Centrum Mateřídouška, z. s. 
ředitelka Alena Nováková 
www.materidouska.net

 Červený Hrádek prodává slepičky našeho 
chovu typu Tetra  hnědá,  Dominant ve všech 
barvách  a  slepičky Green Shell - typu 
Araukana . 
       Stáří 14 - 19 týdnů, 
                 cena 159 -209,- Kč/ ks. 
Prodej:    16. 3., 14. 4., 19. 5. a 16. 6.  2019   
Raspenava – u  Městs. úřadu     
                       15.05  hod.
Při prodeji slepiček - výkup králičích 
kožek - cena dle poptávky. 
Informace : Po-Pá 9.00-16.00hod., 
            tel. 601 576 270, 728 605 840, 
            www.drubezcervenyhradek.cz 
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 Nedílnou součástí života záchranářů je 
každý rok aktivní účast na řadě školení  
a kurzů. Trendy v medicíně se totiž neustále 
vyvíjejí a je třeba jim přizpůsobovat práci tak, 
aby byla péče o život pacienta zajištěna co 
nejlépe. Zatímco ještě před několika lety 
záchranáři „pouze“ zajistili základní životní 
funkce postiženého a jeho co nejrychlejší 
přepravu do nemocnice, dnes dbají nejen  
o záchranu života, ale svou péčí také o jeho 
další kvalitu.
 Spolu s tím, jak se rozvíjejí možnosti 
zdravotní péče a také technického vybavení 
záchranářských vozidel, roste samozřejmě 
také náročnost péče. Záchranáři dnes například 
naprosto běžně aplikují řadu léků, které dříve 
neměli k dispozici. To vše se ale musí neustále 
učit a své znalosti zdokonalovat. Každý 
záchranář tak v průběhu kalendářního roku 
absolvuje v průměru tři školení. Některá jsou 
zaměřená na urgentní medicínu jako celek, 
jiná specializovaná například na děti, jako 
užší skupinu pacientů, a komunikaci s nimi. 
Důležitou součástí školení je i důraz na vlastní 
bezpečí. Průzkumy totiž ukazují, že v řadě 
případů se záchranář mnohem více než na 
ně soustředí na problémy pacientů. Pokud je 
ale záchranář napaden, případně jinak ohrožen 
na životě, v konečném důsledku je větší riziko 
pro něj i pacienta.
 Školení pro zaměstnance Zdravotnické 
záchranné služby Libereckého kraje mají 
různý charakter. Některá si organizuje sama 
záchranka přesně podle svých požadavků.  
To umožňuje cílený vývoj záchranářů přesně  
v těch oblastech, kterých je v Libereckém kraji 
nejvíce zapotřebí. Jiná jsou pořádána 
celorepublikově a sjíždějí se na ně záchranáři

ze všech krajů. A kurzy se samozřejmě dělí  
i podle vlastního zaměření záchranáře – na 
jiné chodí řidiči, na jiná letečtí záchranáři  
a na jiné operátoři tísňové linky. „Školení jsou 
pro nás velmi důležitá. Když člověk dělá svou 
práci dobře – a to naši zaměstnanci dělají – po 
určité době by mohli mít sklony stagnovat, 
používat při záchraně pacientů zažité 
stereotypy. Ty by určitě fungovaly. Dnes nám 
jde ale o to, aby pacient i po ošetření  
v nemocnici mohl vést život v maximální 
možné míře podobný tomu, jako před svým 
zraněním nebo onemocněním.  Tomu se 
snažíme co nejvíce přizpůsobovat,“ vysvětluje 
ředitel ZZS LK Luděk Kramář. Příkladem 
může být třeba mozková příhoda – zatímco 
dříve pacienti s ní umírali nebo byli v dalším 
životě odkázáni na pomoc bližních, dnes při 
správně stanoveném postupu přežívají  
a nemusejí mít ani radikální následky.
 Samostatnou kapitolou vzdělávání je pak 
nácvik krizových situací, například cvičení 
zásahu při hromadných neštěstích. Ta slouží 
i k secvičení spolupráce různých složek 
Integrovaného záchranného systému. „Chceme 
být zkrátka na vše připraveni co nejlépe,“ 
vysvětlil Kramář.
Michael Georgiev 
Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje

 Za rok 2018 přes 61 tisíc výjezdů, přes  
250 tisíc telefonátů.
 Zdravotničtí záchranáři Libereckého kraje 
měli v loňském roce napilno. Počet lidí, kteří 
potřebovali pomoc zdravotníků, oproti 
předchozím letům opět narostl. Celkem 
záchranáři za rok 2018 evidují 61 419 výjezdů. 
A rušno bylo i v operačním středisku – 
dispečeři vyřídili přes 250 tisíc hovorů.

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

Záchranáři se 
v z d ě l á v a j í 
celoživotně

       Statistika ZZS LK



- 15 -

 Oproti roku 2017 se počet výjezdů zvýšil 
téměř o čtyři tisíce, počet telefonátů vzrostl 
ještě více. A protože přibylo zejména nočních, 
zdravotnický dispečink byl nucen posílit noční 
směnu. „Bohužel čím dál častěji suplujeme 
nefunkční systém zdravotní péče, kdy lidé 
obcházejí svého praktického lékaře nebo se 
k němu nemohou dostat. K některým 
samozřejmě vyjíždíme, některým se snažíme 
pomoct alespoň po telefonu – uklidnit je, 
poradit, co dělat,“ vysvětluje ředitel ZZS LK 
Luděk Kramář. V této souvislosti upozorňuje 
i na to, že zhruba 70 procent z celkového 
počtu výjezdů je v takzvané naléhavosti tři, 
což znamená, že nespěchají, neboť pacient 
není v přímém ohrožení života. Záchranná 
služba ale podle platné legislativy vyjet musí. 
„Když odhlédneme od faktu, že záchranáři 
mohou v kritické době chybět jinde, je dobré 
zmínit, že v průměru nás každý výjezd stojí 
necelé 4000 korun. Pokud je používáme na 
výjezdy, které z medicínského hlediska nejsou 
nezbytné, samozřejmě nám chybějí jinde,“ 
říká. A zbytné výjezdy samozřejmě demotivují 
i samotné záchranáře. 
 Přibylo ale i výjezdů, které opravdu 
zachraňují lidské životy. Jen k dopravním 
nehodám záchranáři vyjížděli 2503 krát,  
k úrazům 11 729 krát. A výrazně se zvýšil  
i počet výjezdů k cévním mozkovým příhodám 
a k akutním infarktům myokardu. U cévních 
mozkových příhod se oproti předchozímu 
roku zvýšil o více než 200 (v roce 2017 jich 
záchranáři řešili 1215, v roce 2018 již 1439), 
u infarktů byl nárůst ještě větší – z předloňských 
915 se jejich počet v roce 2018 vyšplhal na 
1281. Vrtulník se záchranáři loni k pacientům 
vzlétl 555 krát.
Relativně stabilní je počet výjezdů k dětem, 
respektive k pacientům mladším než 18 let. 
Loni jich zdravotničtí záchranáři ošetřili  
5224, o rok dříve jich bylo 5 197. Celkový

skok ve statistice je tedy zejména u lidí starších 
– loni k jejich ošetření záchranáři vyjeli  
56 195 krát (v roce 2017 ZZS LK v této kategorii 
zaznamenala „pouhých“ 53 553 výjezdů).
 Lékaři a záchranáři k pacientům  
v Libereckém kraji nepřetržitě vyjíždějí ze 
čtrnácti základen, každý den je ve službě 
celkem 32 výjezdových skupin.

Michael Georgiev 
Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje

 Slavnostní atmosféra provázela na konci 
roku první ročník Slavnostního ocenění 
záchranářů. V jeho úvodu převzal ředitel ZZS 
LK Luděk Kramář z rukou hejtmana 
Libereckého kraje Martina Půty prapor.  Ten 
symbolizuje soudržnost ZZS LK s Libereckým 
krajem a svatá Zdislava, zobrazená na jeho 
rubu spolu s latinským nápisem „Milujeme 
život, bojujeme o něj“, pak starost o zdraví  
a rodinu. Náměstek hejtmana Libereckého 
kraje následně na prapor připevnil také stuhu  
k 100. výročí republiky.

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

Liberecká záchranka má svůj 
prapor a oceněné pracovníky
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 Pod praporem následně ředitel Kramář 
ocenil několik svých spolupracovníků. 
„Záchrana lidských životů a ochrana lidského 
zdraví, by se v naší každodenní činnosti 
neobešla bez velmi těsné spolupráce všech 
pracovníků ZZS LK. Lidé, kteří volají na linku 
155 a většinou ve velmi zoufalé situaci čekají, 
že jim někdo pomůže, si neuvědomují, jaký 
svým voláním spustí kolotoč.Jejich volání 
díky technikům přijme operátor. Ten je první, 
kdo s nimi sdílí jejich pocity. Vyhodnotí 
získané informace a pošle další - lékaře, 
záchranáře, sanitu nebo vrtulník. Všichni na 
místě udělají, co je v jejich silách. Je to práce 
plná emocí, někdy zoufalství, někdy radosti. 
Bez ohledu na čas, počasí, vlastní problémy 
- ta práce je vždy vysoce profesionální. Právě 
na ní závisí naděje, kterou lidé do volání na 
linku 155 vkládají. Protože když jedeme my, 
vždy vezeme naději.  A po předání pacienta 
v nemocnici se rozbíhá další administrativní 
kolotoč. Účtování, vykazování, statistiky... 
Ani bez těch, kdo u pacienta nejsou přímo, 
se naše práce neobejde. Slavnostní ocenění 
záchranářů je tedy poděkování za práci těm 
všem, kdo u Zdravotnické záchranné služby 
Libereckého kraje pracují,“ řekl.
 Kramář ocenil i hejtmana kraje Půtu  
a náměstka Sobotku, kterým poděkoval za 
pomoc a spolupráci se Zdravotnickou 
záchrannou službou. Připomněl například 
probíhající obnovu vozového parku či 
pravidelný zájem o činnost ZZS LK. Zvláštní 
ocenění za významný čin obdržel i zástupce 
z řad veřejnosti: Petr Hausner jako zdravotnický 
laik naprosto precizně oznámil na lince  
155 kolaps mladého muže. Perfektně zvládl 
situaci na místě a ve spolupráci s operátorkou 
dispečinku bezchybně zorganizoval záchranné 
práce, čímž pomohl zachránit lidský život.
 A vyznamenání dostala za vzornou 
reprezentaci a záchranu lidských životů 

i záchranná služba. Z rukou hetmana Martina 
Půty je převzal ředitel Kramář. Následně 
hejtman předal pamětní listy s poděkováním 
za organizaci letního metodického cvičení 
záchranných služeb P155 Liberecká čtyřem 
pracovnílkům ZZS LK, kteří je měli na starosti.

Michael Georgiev 
Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje

 Dnešní počítačová doba přináší nejen 
možnost získávání velkého množství informaci, 
ale také pohodlné nakupování zboží přes 
internet s dodáním až do domu. Nakupování 
přes internet uskutečňujeme pomocí e-shopů 
od prodejců, které ani nikdy neuvidíme. 
Bohužel anonymita internetu nahrává 
podvodníkům, nepoctivým obchodníkům  
a prodejcům. Ti nabízí zboží, které je oproti 
jiným obchodům příliš levné a prodejci 
zpravidla vyžadují platbu předem převodem 
na účet. Stává se, že objednané zboží nepřijde 
vůbec, či dorazí něco jiného, bezcenného nebo 
se může jednat o napodobeninu, kterou laik 
nemusí poznat. Často se také stává, že se zboží 
po krátké době opotřebuje a v případě 
reklamace vám prodejce reklamaci neuzná. 
Zboží koupené po internetu ale můžete do 
14 dnů bez udání důvodu vrátit. 
 Je obtížné vypátrat pachatele těchto 
podvodů, prokázat jim úmysl podvodného 
jednání a získat tak peníze zpět.  Mezi 
nejčastější podvody stále patří nedoručení 
zboží. 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

  Pozor na nákupy    
   přes internet
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Pár rad, jak prostřednictvím webových portálů 
co možná nejbezpečněji nakupovat:
• Velmi důležité je nakupovat u prodejců, 
které dobře znáte. Pokud je neznáte, předem 
si o nich zjistěte potřebné informace. 
• Čtěte recenze a zkušenosti od jiných 
nakupujících.
• Prohlédněte si údaje o e-shopu. Podvodné 
obchody většinou neuvádějí vůbec žádné 
nebo smyšlené kontaktní údaje. Vyhledejte  
a uchovejte si veškeré kontakty na prodejce.
• Peníze na účet předem zasílejte pouze 
prodejcům, které opravdu dobře znáte. 
• Raději neplaťte za zboží předem. Riziko, 
že nezaplatíte, je při online nákupech na 
obchodníkovi a ten s tím musí počítat. 
• Doporučujeme zásilku hradit na dobírku.
• V případě, že prostřednictvím internetu 
uskutečníte nákup, uchovejte si záznam 
o internetových transakcích, a to včetně 
webových stránek prodejců.
• Před nákupem zboží si řádně přečtěte 
obchodní podmínky, seznamte se  
s reklamačním řádem. Jestli jej obchod nemá, 
nenakupujte u něj!
• Při dodání zboží si řádně zkontrolujte 
obsah zásilky.
 Při nákupu zboží prostřednictvím internetu 
buďte obezřetní a vždy zvažte věrohodnost 
prodejce. Zjistěte si o něm co nejvíce informací, 
prověřte si recenze a zboží raději neplaťte 
převodem z účtu předem.
 V případě, že se stanete obětí podvodného 
jednání či nekalé praktiky ze strany prodejce, 
kontaktujte nejbližší policejní služebnu nebo 
linku 158.

por. Mgr. Lenka Dvořáková
KŘPL, koordinátor prevence kriminality

 Do odvetných zápasů druhé poloviny svých 
soutěží nastupovala naše družstva z míst, 
která představovala poměrně „klidné vody“. 
Jenomže marodka a pracovní povinnosti 
zasáhly do sestav družstev tak, že už u B a C 
družstev je rázem po klidu a ve zbylých 
zápasech budou obě družstva bojovat o udržení 
se v soutěži.

A-družsAA – družstvo, krajská divize:
 Na bodové ztráty v posledních zápasech 
má zásadní vliv dlouhodobé zranění druhého 
nejúspěšnějšího hráče T. Zahradníka. Bodový 
zisk z první poloviny je ovšem tak veliký, že 
dává opravdu klid na dohrání letošního 
ročníku bez hrozby možného sestupu. 
Družstvo svými stabilními výkony drží Martin 
Suchánek, Tomáš Prosa a Leoš Horák.

1.SKST Liberec F                                     16 15 0 1 0  158:78   46  
2.TJ Jiskra Raspenava A                              17  10 3 4 0  150:98    40
3.TJ Sokol Jablonec nad Jizerou A        17 10 1 6 0  148:97   38
4.Loko Depo Liberec B                           17 10 0 7 0  135:121 37
5.SKST Liberec H                                   17   8 2 6 1  121:126 34
6.TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou B    16   8 1 7 0  127:102 33
7.TJ Jiskra Nový Bor A                          16   8 0 8 0  105:120 32
8.SKST Liberec G                                   17   7 1 9 0  133:139 32
9.TJ Spartak Chrastava A                      16   7 1 8 0  107:116 31
10.Jiskra Kamenický Šenov A               16   6 1 9 0    99:138 29
11.TJ Lokomotiva Česká Lípa A           16  4 2 10 0 103:130 26
12.SKST Cvikov A                                  17  0 0 17 0   49:170 17

B-družstvo, krajský přebor 1. třídy:
 Od samého postupu do soutěže bylo zřejmé, 
že jako nováček soutěže to bude mít velice 
těžké s udržením v soutěži – a to se plně 
potvrzuje. Družstvo hraje v základním složení 
bratří Drechslerové, Milan Ryšavý  
a Marcel Pikous, kteří jsou doplňovaní hráči 
z C-družstva. 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

STOLNÍ    TENISTÉ    V     ODVETNÝCH 
POLOVINÁCH   SOUTĚŽÍ
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1.TJ Sokol Turnov A                               16 16 0  0 0 160:69  48
2.SKST Liberec J                                      16 8 2  6 0 132:117  34
3.TJ Sokol Vesec                                      16 8 1  7 0 129:118  33
4.TJ Sokol Bratříkov A                           16 7 2  7 0 121:114  32
5.TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou C    16 6 4  6 0 128:125  32
6.TJ Doksy - Mimoň A                           16 6 4  6 0 124:132  32
7.TJ Sokol Semily A                                16 7 1  8 0 113:130  31
8.SKST Liberec I                                      16 7 1  8 0 121:124  31
9.KST Victory Liberec A                         16 5 3  8 0 121:137  29
10.TJ Jiskra Nový Bor B                          16 4 5  7 0 114:133  29
11.TJ Jiskra Raspenava B                              16  5 2    9 0 110:140  28
12.Cvikováček Cvikov A                          16 4 1 11 0 104:138  
25

C – družstvo, krajský přebor 2. třídy:
Družstvo využilo toho, že je na začátku soutěže 
soupeři sílu nováčka neznali a možná
i podcenili. Družstvo hraje v sestavě J. Sršeň,
P. Blažek, D. Horák, doplňovaní hráči  
J: Čapkem. M. Schillerem.

1.TJ Lokomotiva Česká Lípa B             17 13 2   2 0 155:73 45
2.TJ Jiskra Nový Bor C                          17 14 0  3 0  152:86  45
3.TJ Sokol Turnov B                              17 13 1  3 0  149:94  44
4.TJ Sokol Nová Ves n. P. A                  17 10 2 5 0  149:111 39
5.TJ Spartak Chrastava B                      17   9 0  8 0 129:116 35
6.SKST Liberec L                                   17   8 0  9 0  125:126 33
7.TJ Jiskra Raspenava C                             17    8 0    9 0 115:138 33
8.TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou D   17    6 2   9 0 132:135 31
9.SKST Liberec K                                   17    6 2   9 0 119:135 31
10.TJ Jiskra Tanvald A                           17   6 1 10 0 117:147 30
11.TJ Sokol Bratříkov B                        17   2 0 15 0   72:161 21
12.SO Slaná u Semil A                           17   1 2 14 0   71:163 21

Ing. Vladimír Boháč, kronikář oddílu.
Raspenava 17. 2. 2019

 Od 1. ledna 2019 je možné na Městském 
úřadě v Raspenavě uhradit poplatky na 
pokladně platební kartou.

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

    Informace

Vážení spoluobčané,
 v poslední době, daleko více než v minulých 
letech dochází k situacím, kdy občané dávají 
do popelnic žhavý popel. Žádáme vás, aby  
k těmto situacím již nedocházelo. 
 Tímto chováním dochází k ohrožení zdraví 
posádky v důsledku požáru svozového vozu 
a dále k nemalým materiálním ztrátám naší 
společnosti.

Ing. Stanislav Voháňka
zplnomocněný zástupce FCC Česká republika, 
s. r. o.

                   Novinka 
      - platba kartou on-line
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 Rok 2019 je již v plném proudu a tak by 
bylo dobré stručně zhodnotit činnost oddílu 
národní házené za ten uplynulý. Rok 2018 se 
do historie oddílu zlatým písmem určitě 
nezapíše. Budeme ho hodnotit jako průměrný, 
který nepřinesl žádné větší úspěchy a to 
především co se týká výsledků našich družstev 
v jednotlivých soutěžích. V těch jsme měli na 
jaře zapojeno celkem šest družstev a všechny 
hrály oblastní soutěž. 
 Nejlépe si v ní vedla obě naše družstva 
mužů, která se v konečné tabulce umístila na 
prvním a druhém místě. Tato soutěž, ve které 
hrála jenom čtyři družstva, měla ovšem velmi 
slabou herní úroveň a pro většinu našich hráčů 
neměla žádný přínos. To se také projevilo  
v tréninkové morálce, protože řada hráčů 
brzy poznala, že i bez tréninků lze tuto soutěž 
v klidu hrát a ještě k tomu snadno vyhrávat. 
Nejlepšími střelci byli u vítězného družstva 
Roman Kobera s 89 brankami, u druhého 
družstva pak Václav Hodovník, který nastřílel 
78 branek. Jestliže soutěž mužů byla herně 
velmi slabá a hrálo v ní velmi málo družstev, 
tak nevím jak správně pojmenovat soutěž žen. 
Ono to oficiální soutěží ani nazývat nelze, 
neboť v ní hrála pouze dvě družstva, Raspenava 
a Most. Obě družstva odehrála celkem osm 
utkání, ze kterých si více vítězství odneslo 
naše družstvo. Nejlepší střelkyní těchto 
vzájemných utkání se stala naše Tereza Přibová, 
která vstřelila 37 branek
 Rovněž pouze čtyři družstva hrála  
v kategorii dorostenců. Mezi nimi bylo i naše 
družstvo, které v soutěžním ročníku  
2017/18 skončilo na třetím místě. Zde jsme 
měli značné problémy vůbec družstvo nějak 
poskládat, abychom se vůbec mohli zúčastnit 
všech mistrovských turnajů. Všechny jsme 

nakonec odehráli, ale pouze v sedmi hráčích, 
což je minimální počet. To se muselo 
samozřejmě projevit i na výsledcích, které 
pro nás nebyly vůbec lichotivé. Nejlepším 
našim střelcem se stal Vít Vladár, který se do 
sítí soupeřových branek trefil 148x. Družstva 
mladších ani starších žáků v poslední době 
oddíl nemá a tak nás v žákovských kategoriích 
zastupovala pouze děvčata. Starší žákyně hrály 
soutěž, ve které bylo celkem šest družstev,  
a v konečném pořadí obsadily třetí příčku, 
což lze brát jako úspěch, neboť musely bojovat 
nejen se soupeřkami, ale i se zraněními  
a malým počtem hráček. Nejlepší střelkyní 
se stala Eliška Doubková, která dala  
220 branek.
 Mladší žákyně skončily rovněž na třetím 
místě z pěti zúčastněných družstev. Družstvo 
tvořily převážně malé začínající holčičky, které 
byly doplněny několika hráčkami, které to již 
delší dobu hrály. Nejlepší střelkyní se stala 
Elen Poncová s 93 brankami. Družstvo se na 
konci sezony zúčastnilo Poháru ČR, které se 
konalo v Tymákově a skončilo zde na šestém 
místě ze sedmi účastníků.
 Po tomto stručném hodnocení sezony 
2017/2018 může někdo podotknout, že jedno 
první, dvě druhá a tři třetí místa, která 
vybojovala naše družstva v soutěžích 
oblastního přeboru, hodnotíme skoro jako 
neúspěch, ale věřte, bývali jsme daleko 
úspěšnější. Ano, ano, bývali jsme úspěšnější 
a to v daleko herně kvalitnějších soutěžích, 
ve kterých bylo zapojeno daleko více družstev. 
Musíme si přiznat, že sportovní úroveň není 
nyní v naší oblasti na potřebné úrovni, což 
má potom za následek horší umístění družstev 
ve všech mládežnických kategoriích na 
vrcholových soutěžích. Klesají také počty 
družstev, což se projevuje hlavně u mládeže. 
To se bezprostředně týká i našeho oddílu, kdy 
nejsme již delší dobu schopni sestavit žádné 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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Informace z oddílu národní 
házené Jiskra Raspenava  z. s.
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družstvo žáků.
 Menší omluvou pro výkony našich družstev 
může být skutečnost, že všechna svá utkání 
v jarní části, sehrála na hřištích svých soupeřů. 
Bylo to dáno tím, že na našem areálu probíhala 
během jara velká rekonstrukce tribuny se 
sedačkami, která se protáhla přes léto až do 
září a bude se v ní pokračovat ještě v letošním 
roce.
 Do soutěží nové sezony ročníku  
2018/19 oddíl přihlásil 5 družstev. Družstvo 
mužů hrálo II. ligu a družstva dorostenců, 
žen, starších a mladších žákyň pak oblastní 
přebor.
 Mužům se na podzim vůbec nedařilo.  
Získalo pouze tři body za vítězství v Žatci  
a remízu doma s Vřeskovicemi. Příčin bylo 
hned několik, ne moc dobrá tréninková 
morálka, ne vždy kompletní sestava a také 
zranění, která nás během podzimu potkala. 
To nejvážnější si přivodil náš nejlepší střelec 
Luboš Dörfl při utkání ve Všenicích, když si 
přetrhl achilovku. Po podzimu je družstvo na 
10. místě z 11 účastníků. Nejlepším střelcem 
družstva se stal Roman Kobera, který vstřelil 
55 branek.
 Nejvíce problémů se zraněnými hráči jsme 
měli u družstva dorostenců. To potkalo 
postupně 4 hráče a tak jsme kvůli tomu museli 
dvě utkání odložit na jaro, neboť jsme neměli 
s kým hrát. Družstvo skoro vůbec netrénovalo 
a tak prozatimní třetí místo ze čtyř účastníků 
je skoro úspěchem. Nejvíce branek za naše 
družstvo vstřelil Karel Pilík a to 36.
 Ženy si v soutěži tří družstev vedly se 
střídavými úspěchy. Tři utkání vyhrály a tři 
také prohrály. Po podzimní části jsou na  
2. místě a nejlepší střelkyní je opět Tereza 
Přibová, která vstřelila 41 branek.
 Starší žákyně jsou ve své soutěži na třetím 
místě ze čtyř účastníků. O lepší umístění je 
určitě připravil problém s brankařkou, 

která holkám chybí a tak se v brance střídaly 
hráčky z pole. Nejvíce branek nastřílela 
soupeřkám opět Eliška Doubková a to přesně 
80.
 Stejnou nepříjemnost jako starší žákyně 
má i družstvo mladších žákyň. Zde problém 
s brankařkou musely trenérky řešit dokonce 
tím, že postavily do branky chlapce, konkrétně 
Tomáše Housu. Družstvo tak hraje bez nároku 
na postup na M a P ČR. Děvčata jsou zatím 
na třetím místě ze čtyř. Nejlepší střelkyní se 
stala Viktorie Kasáková, která vstřelila  
36 branek.
 Při hodnocení činnosti oddílu za rok  
2018 se musíme zmínit i o mimosportovních 
aktivitách. V měsíci únoru se konalo tradiční 
zimní soustředění na chatě v Horním Maršově. 
Pro družstva mladších starších žákyň uspořádal 
oddíl menší turnaj v raspenavské hale. 
Družstvo mužů se na konci března zúčastnilo 
florbalového turnaje, který tradičně pořádá 
SDH Raspenava a skončilo na druhém místě. 
Během měsíce dubna došlo v celém 
házenkářském hnutí k přeregistraci všech 
hráčů a hráček, což se samozřejmě týkalo  
i našeho oddílu.V měsíci srpnu jsme uspořádali 
tradiční turnaj mužů, který byl však velmi 
slabě obsazen. Zúčastnila se ho pouze naše 
dvě družstva a sousední Nové Město. V měsíci 
říjnu proběhly volby do nového výboru oddílu. 
Předsedou se stal Mgr. Josef Málek, jednatelem 
Vladislav Kobera a členy pak Olga Maturová, 
Mgr. Jan Málek a Roman Kobera.  
V komunálních volbách jsme dosáhli velmi 
dobrého výsledku, když se mezi 15 členů 
zastupitelstva dostalo hned 7 členů našeho 
oddílu.  V listopadu oddíl uspořádal tradiční 
výroční schůzi, na které zhodnotil uplynulý 
rok. Na ní bylo poděkováno všem trenérkám 
mládežnických družstev za celoroční náročnou 
trenérskou práci a také dlouholetým členům 
oddílu Jaromíru Hanzlovi, Luboši Roušalovi, 
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Stanislavu Roušarovi a Kamilu Novotnému 
za dosavadní práci ve prospěch našeho oddílu.
 Na začátku  ledna letošního roku se naše 
družstvo mužů zúčastnilo tradičního halového 
turnaje v Lázních Bělohrad, kde skončilo na 
pátém místě ze šesti účastníků. Bohužel ani 
tato akce se neodehrála bez zranění našeho 
útočníka V. Vladára. Koncem ledna proběhlo 
zimní soustředění na chatě Granát v Horním 
Polubném. V únoru uspořádal náš oddíl ve 
sportovní hale turnaj pro mladší a starší žákyně 
a to za účasti družstev Krčína, Bakova  
a Raspenavy.
 V současné době trénují družstva v hale. 
Na jarní sezonu se velmi poctivě připravují 
mladší a starší žákyně, mnohem horší je to  
u družstva mužů a zdaleka nejhorší pak u žen 
a dorostenců. Doufáme však, že se to potom 
neprojeví na jejich výkonech v jarních 
mistrovských soutěžích. Na konci tohoto 
hodnocení je třeba poděkovat všem, kteří 
oddílu pomáhají v jeho činnosti. Jsou to 
především Městský úřad Raspenava a Jiskra 
Raspenava z. s.
 Všichni v našem oddíle si přejeme, aby 
ten letošní rok byl po všech stránkách 
úspěšnější než ten loňský. Abychom udrželi 
všechna družstva v soutěžích a aby se k nám 
přidali další zájemci o tento tradiční a ryze 
český sport a to především malí chlapci.

Vladislav Kobera – jednatel oddílu

 Upozorňujeme občany, že do 31. března 
aktuálního roku musí být uhrazeny místní 
poplatky, a to poplatek ze psů a poplatek za 
svoz TKO na 1. pololetí (2. pololetí do  
31. července aktuálního roku). Výše poplatků 
se nemění – 350,-- Kč za svoz TKO za osobu 
a rok a 50,-- Kč za prvního psa. Při neuhrazení 
poplatků může být dle obecně závazné vyhlášky 
poplatek navýšen až trojnásobně.
 Nájemné z pozemku je splatné též  
k 31. 3. aktuálního roku.
 V případě platby poplatků na účet je  
č. ú. 19-86121574/0600 a VS zůstává nezměněn.

Registrační poplatky: 
děti, studenti, důchodci a invalidní důchodci  50,-- Kč
 ostatní                                                                 100,-- Kč
Sankční poplatky
Poplatky z prodlení (překročení výpůjční lhůty):
I. upomínka (nezasílá se poštou)                      20,--Kč
II. upomínka (překročení o 1 měsíc)                 40,--Kč
III.  upomínka (překročení o 2 měsíce)            60,--Kč
Předsoudní upomínka                          200,--Kč
Tisk a kopírování
Barevný tisk / kopie  A4                                      10.--Kč
Oboustranný barevný tisk/kopie A4                    15,--Kč
Černobílý tisk / kopie  A4                                 2,--Kč
Oboustranný černobílý tisk/kopie A4                 3,--Kč
Laminace dokumentů
1 strana / A4                                                          20,--Kč
1 strana / A3                                                  24,--Kč
Kroužková vazba 1 kus
Hřbet 6 mm (až 20 listů)                                 20,--Kč
Hřbet 8 mm (až 40 listů)                                     20,--Kč
Hřbet 10 mm (až 55 listů)                                      20,--Kč
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      Informace o poplatcích
    Úhrady místních poplatků

Ceník služeb Městské knihovny 
a informačního centra  
             v Raspenavě
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